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Těším se, těším, že přijdou zas
vánoce bílé, ten krásný čas.

… vánoční koledy do ticha zní.

Přejeme všem spoluobčanům krásné, pohodové, 
láskou požehnané a kouzelné Vánoce 
a do nového roku 2017 především pevné zdraví.

Ing. Miroslav Vykydal, starosta obce
Ing. Marie Kománková, místostarostka
členky a členové zastupitelstva obce 
zaměstnanci obce
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Výšivka „Vjezdičky a baňky“
Název této výšivky přesně nevíme. Pátrala jsem po pamětnících a už si nikdo přesně nevzpomíná. Tak vás tímto prosím, 
kdyby jste věděli, jaký je rozdíl mezi „vjezdičkami“ a „baňkami“, budu moc ráda. Možná je to tak, že označení těchto 
dvou názvů se zaměňovalo. Výšivka viditelně vytváří i hvězdičky a také baňky. At´ už je to jakkoli, oba tyto 
motivy se dnes propojují s Vánocemi, a proto jsme je zařadili do vánočního vydání novin. Potěšte se  
pohledem na zručnost nivnických vyšívaček.

Místní výstava drobného zvířectva
V celé naší obci probíhá hodové veselí, poča-
sí letos opravdu přeje všem, kdo se rozhodli 
trávit tento sváteční čas s ostatními spoluob-
čany a také hodovými návštěvníky. V prosto-
rách bývalého MNV probíhá tradiční místní 
výstava drobného zvířectva. Ale vraťme se 
časem o pár měsíců zpět.
Pro chovatele příprava výstavy začíná něko-
lik měsíců před jejím konáním. Musí se rozes-
lat přihlášky do všech okolních organizací 
a družebních spolků. Věřte, že je to v posled-
ní době čím dál složitější poskládat výstavu 
z  kvalitních čistokrevných exponátů. Také 
proto k nám na výstavu míří zvířata z blízké-
ho i vzdáleného okolí - družební ZO Uh. Brod, 
Hluk, Kunovice, Hradčovice a  jednotliví vy-
stavovatelé z okresu Vsetín, Zlín a Hodonín. 
Dále je potřeba oslovit sponzory, protože 
bez nich by se akce nemohla vůbec konat. 
Oběhat řadu potvrzení, objednat pohoštění 
a domluvit další náležitosti vč. veterinárního 
dozoru.
V týdnu před výstavou se už chystá areál, což 
bylo letos komplikovanější vzhledem ke sta-
vebním úpravám, které na dvoře probíhaly, 
vše se ovšem zvládlo, i když pomocných ru-
kou na přípravu klecí a voliér je čím dál míň. 
Ale už vlají praporky a všecko je připravené 
na příjem zvířat, který je v pátek ráno. Každé 
vystavované zvíře od chovatele přebírá ga-
rant odboru a hned po umístění do výstav-
ních prostor probíhá posuzování odbornými 
posuzovateli. Hodnocení exponátů, jak jed-
notlivců, tak také celých kolekcí, probíhá do 
pozdních odpoledních hodin. Potom už je 
čas na pohoštění porotců a také prostor pro 
diskuzi mezi chovateli a domlouvá se rozpis 
služeb, protože areál nemůže zůstat bez do-
zoru. Probírají se jednotlivé výsledky a to pro 
chovatele nejdůležitější je zvládnuto.
V sobotu ráno už začíná tzv. osvěta, kdy do 
výstavního areálu míří návštěvníci, aby se 

podívali na vystave-
ná zvířata. Přináší se 
exponáty tzv. pro za-
jímavost, letos to byly 
suchozemské želvy 
rodiny Olivovy a kach-
ny (plemeno Indický 
běžec), husy a  slepice 
z  Vyškovce. Přinese-
na je i „živá“ tombola, 
letos teda bohatý vrh 
10 morčat, kterých bylo 
stejně ještě málo a cho-
vatelka dodala ještě dvě 
po skončení výstavy.
Návštěvníkům je nabídnuto pohoštění 
a  tombola. Letos se díky ochotným a  štěd-
rým dárcům a sponzorům  podařilo připravit 
bohatou tombolu  a  stejně ještě scházelo. 
Děkujeme všem, kteří nás svým příspěvkem  
podpořili, velice si této podpory vážíme. 
A  jak jsem zmínila v  úvodu, krásné počasí 
lákalo k posezení v areálu, kdy děti pobíhaly 
mezi jednotlivými zvířátky a rodiče či praro-
diče poseděli ve stínu u občertvení. Nad vším 
dominoval zpěv Kosovského kokrháče, který 
byl opět miláčkem návštevníků. Slyšíte sice 
občas od návštěvníka námitku: „Šak je to tu 
furt to samé.“, ale věřte, že snaha členů místní 
organizace je, aby návštěva výstavy drobné-
ho zvířectva patřila k  vyhledávaným hodo-
vým aktivitám.
A je tu už neděle odpoledne, probíhá slav-
nostní ukončení výstavy, čas na předání  
ocenění úspěšným vystavovatelům, podě-
kování všem, kteří svá zvířata přinesli. Zvířata 
jsou předána svým chovatelům a míří všichni 
domů.
Organizátoři mají další úspěšnou akci za se-
bou, zbývá ještě celý areál uklidit, klece a vo-
liéry uložit a to se už mezi tím domlouvá naše 
účast na výstavě v Uherském Brodě a dál. Vě-
řím, že rekordní počet   návštěvníků letošní 

výstavy nebyl jenom dílem hezkého počasí, 
ale že všichni kdo přišli, tak udělali, protože 
se jim tradiční výstava líbí.

Blanka Smetanová
Trocha statistiky:

Expozice králíků: vystaveno 128 zvířat, oce-
nění:  Šampion - Hladiš J. Veletiny,  Čestná 
cena: Blažková J. Seninka, Lekeš T. Prakšice, 
Halaxa M. Nivnice, Gajdůšek Fr. Prakšice, 
Skočovský Zd. Bystřice p/L., Hasoň J. Šumice, 
ocenění Nejlepší plemeno - Nekarda F. Kuno-
vice, Nejlepší malé plemeno - Kotačka J. Hluk 
604, Nejlepší mladý chovatel - Janíčková Te-
reza, Uh. Brod
Expozice holubů: vystaveno 15 kolekcí, 
ocenění: Nejlepší holub národního plemene 
- Křiváček J. Hluk, Čestná cena - Gajdůšek J. 
Prakšice, Zuzák J. Hluk, Janíček J. Uh. Brod
Expozice holubů - jednotlivci: vystaveno 10 zví-
řat, ocenění:  šampion - Dvořák V. Uh. Brod
Expozice drůbeže: vystaveno 17 zvířat, 
ocenění: Šampion - Hrdina Ant. Hluk, Čestná 
cena - Křiváček J. Hluk, Mitáček Fr. Hluk, Štěr-
ba J. Kunovice
Expozice exotické ptactvo: vystaveno 
12 voliér, ocenění : Šampion - Janča Fr. Koryt-
ná, Čestná cena - Strnad L. Nivnice, Výmola 
F. Nivnice
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Podzimní výstava  24. – 25. 9. 2016
I v letošním roce pořádala ZO zahrádkářů tra-
diční Podzimní výstavu, ke které se připojila 
také už tradičně ZO včelařů, i když letos jen 
v malém rozsahu.
Přesto, že počasí letošního roku bylo vel-
mi suché a  jak na houpačce, kdy teplé dny 
střídaly dny studené, podařilo se členkám 
pro všechny návštěvníky připravit pestrou 
podívanou. Každého určitě zaujaly velké 
balíky slámy, které byly umístěny uprostřed 
sálu a které byly přímo posety dýněmi všech 
tvarů, velikostí a barev, zeleninou, které by-
chom mohli říkat „gigantická“ – nádherný 
velký mangold (celkem opomíjená zeleni-
na), celer, řepa a hlavně brambory, které se 
urodily na nivnických zahrádkách a polích. 
Bohužel špatné to bylo s  ovocem, a  tak 
nakonec vystavená jablka byla natrhána 
v zahradě na Lopeníku . 
Krásné aranžmá v podobě vypichovaných 
misek, miseček, košíků a  košíčků, vázy 
plné kytic i malých kytiček ... to všechno 
bylo prací našich členek, které se doslova 
a do písmene „vyřádily“ 
Mezi výpěstky se jako každoročně obje-
vily i  kuriozity – dílka „Matky přírody“, ať 
už v podobě úrody bramborových srdíček 
nebo různých tvarů mrkviček.
Bylinkový stůl pak mimo známé bylinky 
nabídl i dvojici pro nadcházející dny – an-
gínovník a rýmovník!
A že šalvěj není jen na použití v kuchyni se 
mohli přesvědčit ti, kteří si v neděli udělali 
čas a zúčastnili se ukázky podzimní fl oris-
tiky – mimo návodu na výrobu dekorace 
a uvázání kytičky si každý jednu z vysta-
vovaných kytiček odnesl domů.
Sobotní přednáška, zaměřená na propoje-
ní zahrádkářů a včelařů, s názvem „Medo-
nosné rostliny“ se konala formou diskuze 
a  protáhla se na velmi příjemnou a  velmi 
užitečnou dvouhodinu, kdy došlo i na téma 
hnojení, výsadbu a ošetřování rostlin, keřů 
i trávníků teď v podzimním období.

Závěrem se sluší veřejně poděkovat těm 
členkám, které si našly čas a  výstavu při-
pravily – Daně Lukešové, Marii Sobotkové, 
Marii Stojaspalové, Věře Kročové, Marii Ja-
níkové a Evě Slintákové.
Také velké poděkování patří občanům, 
kteří přinesli své výpěstky, bylinky a květiny 
a také vám všem, kteří jste si našli alespoň 30 
minut času a do SD Beseda se přišli podívat 
– DĚKUJEME!

Marie Kománková, předsedkyně ZO
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podzimní aranžování
podzimní aranžování
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autorky výstavyautorky výstavy

barvy podzimubarvy podzimu
bylinkový stůlbylinkový stůl úroda na úroda na 

balících slámybalících slámy

diskuze po přednášce
diskuze po přednášce diskuze u bylinekdiskuze u bylinek

dýně, dýněčkydýně, dýněčky jablíčka ve společnosti jablíčka ve společnosti 
lagenáriílagenárií

jedna z kytičekjedna z kytiček

přednášející přednášející 
Ing. KočicováIng. Kočicová

sledujeme ukázkusledujeme ukázku

ukázky podzimních aranžmá
ukázky podzimních aranžmá

podzimní barvypodzimní barvy

pohled do sálupohled do sálu

zákoutízákoutí

jiný pohled jiný pohled 
do sáludo sálu
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13. noční pohádkový les
Po několika předchozích ročnících, kdy jsme 
čelili nepřízni počasí a  nedostatku lidí, mu-
sím za sebe říct, že jsem letos spokojen. Or-
ganizace takové akce je velmi náročná. Ne-
najímáme si agenturu ani pracovníky. Vše od 
nápadu, výroby rekvizit, zajišťování (rekvizit, 
lidí, materiálu…) až po konečné vyúčtování, 
je práce dobrovolníků. Práce v jejich volném 
čase, který by mohli trávit jinak. 
Po třech týdnech od pohádkového lesa mi 
známý řekl, že je fajn, že se v Nivnici najde 
tolik desítek lidí, kteří nezištně připraví pro 
děti ohromný zážitek. Je to pravda. A kéž by 
to byla pravda i do budoucna. Padesát tři lidí 
na šestnácti stanovištích, asi dvacet lidí při 
stavbě. Všem jim patří obrovský dík.
Pohádkový les nikdy ještě nebyl stejný. Le-
tos nás čekala nová trasa. Využili jsme to-
tiž vybudování Single trekové trati a  trasu 
svedli zpět do areálu Nivnické riviéry, blízko 
startu. Změna se osvědčila, je tu více místa, 
o bezpečnosti nemluvě.   

Letos přišel i rekordní počet návštěvníků 
– více než osm set. Mnoho přespolních. 
Jsem rád a doufám, že se akce líbila.
Ještě jednou velký dík všem, kteří se ja-
kýmkoliv způsobem zapojili a zasloužili 
se tak o zdařilý průběh akce.
Děkujeme i sponzorům za jejich pocho-
pení a pomoc. 
• Obec Nivnice
• B2Podlahy
• ZAS Nivnice 
• Linea Nivnice
• DM drogerie
• Drogerie Rossmann

Mgr. Jiří Miškar, 
vedoucí Turistického oddílu 

mládeže Nivnice

o bezpečnosti nemluvě.   
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JABLonKOVÉ KUMŠTOVANIE
Již 3. ročník JABLonKOVÉHO KUMŠTOVANIA 
se konal první říjnový víkend ve slovenské 
Jablonce.
I letos jsme se na pořádání podíleli i my, Niv-
ničané – svůj stánek tu měli včelaři, kdy na 
odbyt šel výborný medovo-jablečný koláč, 
včetně receptu, med i  medové svíčky; sa-
motná obec se prezentovala dalším stánkem 
s prodejem upomínkových předmětů; ženy 
z tělovýchovné jednoty a od zahrádkářů se 
zapojily do pečení jablíčkových dobrot a va-
ření jablečného kompotu a  chlapi se ujali 
lisování jablečného moštu; Anička paličko-
vání…. 
Jsem moc ráda, že i  naši občané si udělali 
krásné sobotní odpoledne a  jeli do Jablon-
ky. Kdo chtěl, mohl se poučit na přednáš-
kách – první měla téma „Rady do zahrady“, 
ta druhá „Využití léčivých rostlin v kuchyni“; 
ke shlédnutí byla výstava místních zahrád-
kářů a kdo má rád folklor, přišel si na své při 
poslechu cimbálové muziky Pajtáš z Bánova, 

zpěvu mužského pěveckého sboru S.E.N. ze 
Strání, vystoupení dechové hudby Borovien-
ka  a  velký potlesk sklidilo také vystoupení 
dětí z  mateřské školy dětského folklorního 
souboru Jabĺčko.
Milovníci sladkostí ochutnali x-druhů koláčů, 
medovníků, buchet, cukroví a perníků, které 
spojovalo jedno slovo JABLKOVÝ, no a milov-
níci masa si zase pochutnali na dvou druzích 
zvěřinových gulášů – mohu potvrdit, že byly 
vynikající – které uvařili myslivci z Jablonky.
Soukromý majitel pěstitelské pálenice měl 
„den otevřených dveří“ spojený i  s  malou 
ochutnávkou .
A nezapomnělo se ani na děti – kromě tvoři-
vých dílen byl pro ně připraven dětský areál 

se spoustou možností na vyžití a  stánky se 
sladkostmi.

M. Kománková

Recept na šípkový čaj
Hrst usušených šípků namočíme louhovat do 1 
l vody – nejlépe přes noc. Druhý den přidáme 
dle chuti pár hřebíčků, kousek skořice a kousek 
zázvoru. Uvaříme, slijeme. Čaj dochutíme nej-
lépe medem. Použité šípky můžeme ten den po 
doplnění vodou svařit ještě 2x. Poté už vyhodí-
me do kompostu.
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Jablonková víla a její Jablonková víla a její 
jablíčkajablíčka

jedna z vazebjedna z vazeb

další kytičkadalší kytička

Roh hojnosti Jablonky
Roh hojnosti Jablonky

lisujeme a lisujemelisujeme a lisujeme

moučníky ve všech moučníky ve všech podobáchpodobách

Nivničtí včelařiNivničtí včelaři

návštěvnícinávštěvníci

výstava jablonských výstava jablonských 
zahrádkářůzahrádkářů

starostka, starosta starostka, starosta 

a místostarostkaa místostarostka posloucháme posloucháme 

cimbálovkucimbálovku

stánek obce Nivnicestánek obce Nivnice



Předběžný přehled plánovaných společenských akcí:
8. 12. Čaj o páté (SD Beseda)
14. 12. 17:00 - Vánoční jarmark s koncertem školního 

pěveckého sboru (SDB)
14. 12. 18:00 - Česko zpívá koledy (u vánočního stromu)
16. 12. 19:00 - Vánoční koncert DH Vlčnovjanka 

(SD Beseda)
17. 12. 16:00 - Jak se peklo zadlužilo – divadlo (SD Beseda)
18. 12. 14:00 - Vánoční a novoroční aranžování (spol. 

místnost pod OÚ)
18. 12. 17:00 - Vánoční koncert nivnických muzikantů 

(SD Beseda)
24. 12. 13:30 - Vítání Ježíška u kaple Nejsvětější Trojice
25. 12. 16.00  - Svátostné požehnání a besídka u jesliček - 

vánoční pásmo malé scholy a divadelní scénka žáku 
8. třídy  (kostel)

28.12. 17.00 -  Vánoční koncert Nivničky a Boršičanů  

(kostel)

26. 12. Retrodiskotéka (SD Beseda)
7. 1. 2017 Tříkrálová sbírka (obchůzka koledníků po obci)
12. 1. Čaj o páté (SD Beseda)
14. 1. Hasičský ples (SD Beseda)
21. 1. Myslivecký ples (SD Beseda)
28. 1. Farní ples (SD Beseda)
3. 2. Maškarní veselí (SD Beseda)
5. 2. Dětský karneval (hala)
9. 2. Čaj o páté (SD Beseda)
18. 2. Sportovní ples (SD Beseda)
25. 2. Zabíjačkové hody („plitvičky“)
25. 2. Nivnický fašank (obchůzka po obci)

28.12. 17.00 -  Vánoční koncert Nivničky a Boršičanů  

(kostel)
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Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta 
popřípadě zrušena.  Podrobnější informace o nich budou zveřejňová-

ny na stránkách obce a v místním rozhlase!

Výstava hub
Šestý ročník tradiční výstavy hub se konal i přes nepříznivé podmínky, 
které nám příroda přichystala.
Tento rok byl vcelku skoupý na houby, nebylo to sice v celé republice, 
ale v našem regionu ano. Sucho střídalo sucho a ten, kdo si z lesa přine-
sl pěknou nadílku hub, měl štěstí. Termín byl už dost pozdní, ale riskli 
jsme to a dobře jsme udělali. Nebylo sice tolik vystavovaných exemplářů 
jako předešlé roky, ale myslím, že i to stálo za to. Výstavu jsme obohatili 
i o fotosoutěž, kde se nám sešlo 29 fotografi í. Jsme rádi, že se tato akce 
setkává se zájmem a máme nové přispěvatele. Fotografi e hodnotili ná-
vštěvníci a vybrali ty nejhezčí.
Návštěvnost byla v porovnání s jinými roky menší, ale vyvážily to 
děti ze ZŠ a MŠ a také děti z Korytné, které naši výstavu navštěvují již 
3 rokem. Jsme potěšeni, protože nám děti pokaždé něco namalují, 
zazpívají nebo nám přednesou básničku. Také jsme byli mile překva-
peni znalostmi dětí, pro které jsme připravily malé testy a chytáky. 
Výstava se nám v rámci možností vydařila a už se těšíme na další akci 
– „Ochutnávku a košt hub“ v březnu, na kterou Vás srdečně zveme.

Fotografi cká soutěž

1. místo - Blanka Chlebková, Uherský Brod, václavky na trnce
2. místo - Marek Smetana, Nivnice, bedle a pes
3. místo - Blanka Jakubíčková,  Dubňany, hřib smrkový

/2016/2016
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3. místo  Blanka Jakubíčková,  Dubňany, hřib smrkovýýý
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Flora Olomouc – Hortikomplex

Volby do zastupitelstev krajů
Výsledky hlasování za územní celky: Zlínský kraj, Okres Uherské Hradiště, Obec Nivnice

Okrsky Voliči
v seznamu

  Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

 Platné
hlasy

% platných
hlasůcelkem zpr. v %

3 3 100,00             2 724     1 031        37,85       1 031 1 010        97,96

Kandidátní listina Platné hlasy

číslo                  název celkem v %

2 Občanská demokratická strana 60 5,94
12 Česká str.sociálně demokrat. 153 15,14
24 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 260 25,74
26 Koruna Česká (monarch.strana) 1 0,09
30 ANO 2011 85 8,41
32 TOP 09 4 0,39
34 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 108 10,69
37 Komunistická str.Čech a Moravy 70 6,93
41 Národní demokracie 2 0,19
45 Moravané 8 0,79

konané dne 
7. 10. – 8. 10. 2016

Kandidátní listina Platné hlasy

číslo                  název celkem v %

48 Svob.a př.dem.-T.Okamura (SPD) 59 5,84
52 Svobodní a Soukromníci 164 16,23
67 NE ILEG.IMIGRACI-PEN.PRO LIDI 3 0,29
68 NEZÁVISLÍ 4 0,39
70 SPR-RSČ M.Sládka,Patrioti,HOZK 1 0,09
71 Strana Práv Občanů 11 1,08
75 DSSS-Imigranty,islám nechceme! 1 0,09
76 Otevřený kraj 15 1,48
81 SPR-REP.STR.ČECH,MORAVY,SLEZ. 0 0,00
89 Úsvit - Národní Koalice 1 0,09

V letošním roce jsme přijali nabídku, aby-
chom zastupovali Územní sdružení ČZS 
na výstavě Hortikomplex při podzimní 
Floře Olomouc. Hlavní téma znělo „Plné 
spíže a sklepy“ – téma sice krásné, ale při 
letošní úrodě spíš úsměvné . Nicmé-
ně, dali jsme hlavy dohromady, navrhli 
nějaké schéma (a na místě samotném 
jej pak celé změnili ) a vybaveni vším, 
co nás napadlo a co kdo přinesl, jsme 
vyrazili do Olomouce, abychom nai-
stalovali expozici. 
Výsledek? Výhra v  podobě krásného 
poháru, kterého si moc vážíme a který 
byl překvapujícím a milým oceněním 
naší práce.

předsedkyně ZO ČZS Nivnicepředsedkyně ZO ČZS Nivnicee

k é d



Charitní dům sv. Andělů strážných 
Co se dělo po prázdninách a co nás ještě čeká 
Na začátku září se naši klienti zúčastnili tur-
naje ve Člověče, nezlob se, které se konalo 
již po desáté v  Horním Němčí. Všichni zú-
častnění byli úžasně pohoštěni. I když nám 
počasí nepřálo a  museli jsme zůstat v  kul-
turním domě, nálada byla bojovná a každý 
chtěl porazit soupeře. Pan Bršlica v  turnaji 
vyhrál, pro CHD Nivnice, stříbrnou medaili. 
V říjnu jsme se společně se všemi klienty 
charit z celé olomoucké arcidiecéze zúčast-
nili pouti nemocných na Velehradě. Poutni-
ce o tom napsala:
Naše pouť na Velehrad

Kolik to bouří nad vlastí se sneslo..… Kolik sta-
letí uplynulo, co k nám na Moravu a na Vele-
hrad přišli z daleké Soluně bratři sv. Cyril a Me-
toděj. Přivezli vzácné dary – poklad křesťanské 
víry a Slovanské písmo. Obojí má svůj význam 
pro naše vzdělání a kulturu. Jsme moc  vděč-
ní. Stále žijí v  našich srdcích a  vzpomínkách. 
Naše vzpomínání a děkování bývá na poutích 
během celého roku na Velehradě. Ta hlavní, 
celonárodní, je 5. července.
Letos, na středu 5.října, byla na Velehradě hlá-
šená pouť nemocných. Když se zpráva dostala 
na Charitní dům do Nivnice, vzbudila značnou 
pozornost. Hned se ozvalo: „Tam přece někdo 
z nás pojede.“ „No dobře, ale kdo?“ „No přece 
ten, kdo si troufá a je schopen to se svým zdra-
vím zvládnout.“ Řeklo se. Já se svým zlome-
ným a operovaným krčkem si netroufala. Ale 
srdce mě na Velehrad přitahovalo.
Paní Kubáňová, naše sociální pracovnice, moji 
touhu poznala a  rozhodla: „I kdybych Vás 
měla posadit do auta s  vozíkem, udělám to. 
Postarám se o Vás.“ I stalo se. V Horním Něm-
čí jsme ještě přibrali 2 klienty. Bylo nás celkem 
pět poutníků. Když jsme se blížili a uviděli věže 
Velehradu, byla jsem dojata až k  slzám. 
Vždyť už jsem tam hodně let nebyla.                      

Paní Kubáňová, věrná svému slibu, chopila se 
obětavě vozíku, na který mě předtím usadi-
la. V katedrále bylo dost poutníků jako já. Na 
vozíčku, s berlemi, či holemi, jak je jejich blízcí 
doprovodili. Lidé různě postižení, děti i mladí.
V 11 hodin začala mše svatá za nemocné. Slou-
žil ji pan arcibiskup Jan Graubner. V kázání nás 
chtěl určitě potěšit a povzbudit. To se mu určitě 
podařilo. Hlavní myšlenka byla: „Žádný člověk 
na světě není zbytečný.“ Ani starý, ani nemocný. 
Může být příkladem trpělivosti, může učit jiné 
vděčnosti, když je sám vděčný svým blízkým 
a lidem, kteří mu pomáhají. Teď má dost času, 
který dřív neměl a může se, a má, za potřebné 
a nešťastné lidi modlit. Také za mír a za země 
sužované válkou. Na tyto úmysly může oběto-
vat své bolesti a trampoty.
Na toto kázání nezapomenu a budu se snažit 
aspoň trochu podle něho žít. 
S Velehradskou katedrálou jsme se rozloučili. 
Jak jinak, než písní a prosbou: „Dědictví Otců 
zachovej nám, Pane.“
 
Dušičková mše v CHD Nivnice - ve čtvrtek 
3.11.2016 proběhla v Charitním domě v Niv-
nici pravidelná mše svatá. Byla však v něčem 
jiná. Ve středu jsme vzpomínali na všechny 
věrné zemřelé. I naše čtvrteční mše svatá 
byla za ně obětovaná. Vzpomněli jsme při 
ní na  naše klienty, kteří nás v minulém roce 
opustili – p. Výmolová, p. Pavelka, p. Velíková, 
p. Kryštofová, p. Koutná a p. Kostková. Prosili 
jsme i za naše blízké zemřelé a nezapomněli 
jsme ani na duše v očistci.    Odpočinutí věč-
né dej jim Pane.
19. listopadu byli také dva z  našich klientů 
přítomni společného Setkání seniorů v Be-
sedě. Lidové písničky v podání Dolněmčanů 

byli velice pěkné a atmosféra vládla sváteční.
V charitním domě už druhý týden vzpomí-
náme na stará a nová zákoutí. Pan Vít Kadl-
čík nám připravil besedu nejdříve o Nivnici 

a pak o Uherském Brodě. Fotografi e znázor-
ňovaly místa stará, a jak vypadají dnes. S ně-
kterými jsme si sami nevěděli rady.
Dnes 30.11. nás ještě čeká posezení s harmo-
nikou a Vlastimilem Ondrou.
V rámci spolupráce CHD Nivnice a ZŠ v Niv-
nici jsme včera obdrželi  21 obrázků od dětí 
z  1.-3. třídy, které navštěvují družinu. Požá-
dala jsem paní učitelku, jestli by se nepoku-
sili namalovat „Stáří očima dětí“. Z obrázků 
dětí uděláme výzdobu  interiérů a  děti na 
oplátku pozveme na „vernisáž“ a  prohlídku 
našeho domu. Paní učitelka chce s dětmi při 
té příležitosti nacvičit program pro naše oby-
vatele. Už se na ně moc těšíme. 
Každoroční Mikulášskou nadílku obstarává 
Jednota Orel z  Nivnice, pod vedením paní 
Daňkové. I letos slíbili, že naše obyvatele 
obejdou.
Po Mikuláši přijdou zazpívat Mužáci a mezi 
svátky zahrají a zazpívají koledy kluci Bobčí-
kovi, kteří působí při DFS Holúbek na Kato-
lické ZŠ.

Zaměstnanci a klienti CHD NivniceZaměstnanci a klienti CHD Nivnice

Vždyť už jsem tam hodně let nebyla.                      
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Denní stacionář nabízí své služby již 5 let
Do denního stacionáře pro osoby se zdravotním posti-
žením dochází klienti ve věku od 16 do 60 let již pátým 
rokem. Stacionář se nachází v areálu nemocnice s poli-
klinikou na sídlišti v Uherském Brodu a jeho provoz je 
zajištěn v pracovní dny od 7.00 do 16.00 hodin. Služba 
umožňuje klientům setkávání s  vrstevníky v  prostře-
dí stacionáře, kde je prostor k  nejrůznějším aktivitám 
a činnostem, při kterých dochází k upevňování a rozví-
jení návyků a dovedností jako např. vaření, pečení, zpí-
vání, malování, procházky, výlety. K relaxaci a zklidnění 
mohou klienti využít klidovou místnost, která je vyba-
vená hrací plochou, masážním křeslem a  přístrojem 
na posílení rukou a nohou nebo snoezelen s vodním 
lůžkem (relaxační a  terapeutickou místnost). Na dru-
hou stranu služba rovněž pomáhá pečujícím osobám, 
které tak mají možnost naplánovat si svůj program, 
vyřídit záležitosti na úřadech, nakoupit a občas si i od-
počinout. Pokud máte zájem získat o stacionáři bližší 
informace, můžete navštívit naše webové stránky 
www.ssub.cz nebo nás kontaktovat na telefonním 
čísle 732 266 684.

Bc. Vladimíra Pažitná, DiS., vedoucí denního stacionáře

Nivnický kroužek paličkování ve dnech 10. – 11. 11. před-
stavil ve společenské místnosti OÚ svou činnost na dnech 
otevřených dveří. Ukázka paličkované krajky se nesla v du-
chu podzimu a zimy. Ke zhlédnutí byly např. krajkové dečky, 
podzimní nástěnné dekorace, vánoční aranžmá, ozdoby na 
stromeček, paličkované betlémy a mnoho jiných výrobků. 
Paličkovanou krajku doplnila ukázka dekorací papírového 
pletení. Moc děkujeme všem, kdo se přišel podívat.

Za zájmový kroužek Jitka Zpěváková

„Chválím Aničku, Dášu, Martu, Marii i Jitku za pěk-

nou akci a obdivuji jejich tvořivost i trpělivost, kte-

rou paličkování vyžaduje.“ starosta obce
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PEDIKÚRA DO DOMU
Magdaléna Sobotková

Lze objednat na tel.  737 371 049
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Kroužek paličkování Kroužek paličkování 
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Slunečná neděle 13. listopadu 2016 se nesla 
v  duchu svátečním, když Myslivecký spolek 
Šaranov Nivnice společně s Římskokatolickou 
farností Nivnice uspořádal v kostele Sv. Andělů 
strážných první  troubenou a zpívanou Svato-
hubertskou mši v Nivnici u příležitosti  význam-
ného  výročí  70 let založení Mysliveckého spol-
ku v Nivnici. 
Ještě před začátkem samotné mše se přítomní 
myslivci spolku v  Nivnici poklonili na místním 
hřbitově památce zesnulých členů – myslivců, 
zapálili svíce a  položili u  ústředního kříže smu-
teční věnec. 
Mši, která se konala k poctě sv. Huberta, patrona 
myslivců, přírodě, zvěři, v  neposlední řadě při-
pomínající laické veřejnosti myslivecké tradice, 
zahájily fanfáry tria Trubačů Zábřeh, které do-
provázely  průvod členů mysliveckého spolku 
oděných do slavnostních obleků směřujících 
k oltáři a  který uzavíral pan farář s ministranty.  
Myslivci po dobu bohoslužby stáli v  kostele 
čestnou stráž. Před oltářem byl umístěn obraz  
svatého Huberta a dary bažant, divoká kach-
na, zajíc a  na márách  majestátný daněk.  Celá 
mše byla vedle trubačů doprovázena zpěvem 
zpěváka, sólisty Jiřího Gregovského. Jeho zpěv 
byl ohromující a  celou duchovní atmosféru 
tak významně dokresloval. Mši svatou sloužil 
P. Mgr. Petr Martinka, který ve své přímluvě velmi 
pěkně hovořil o přírodě, o myslivcích jako lidech 
a o  Bohu, který  nám svěřil přírodu,  abychom se 
stali dobrými hospodáři, v  srdcích chovali lásku 
k přírodě a v budoucnu měli co předat dalším ge-
neracím.  
Slavnosti se kromě myslivců, jejich přátel a obyva-
tel obce účastnili zástupci obce Nivnice spolu se 
starostou  Miroslavem Vykydalem.  Ti všichni se 
po bohoslužbě shromáždili před kostelem, kde 
členové mysliveckého spolku připravili na zahřátí 
svařák a nabídli sladkou tečku - vdolečky.  Sokol-
níci z Hluku předvedli veřejnosti své dravce  a de-
chová hudba Nivničanka doprovodila průvodem 
myslivce a hosty do sálu Besedy, kde oslavy pokra-
čovaly.  
Měsíce příprav tak úspěšně vyvrcholily v  akci, 
která se jistě vryje do vzpomínek nejen na-
šich, ale i přátel a široké veřejnosti. 
Na závěr bychom rádi poděkovali všem mys-
livcům a jejich manželkám, kteří se na přípravě 
akce jakkoliv podíleli, panu faráři  Martinkovi, 
Trubačům Zábřeh, Jirkovi Gregovskému a so-
kolníkům z Hluku.  
Věříme, že fanfáry trubačů nezněly nivnickým 
kostelem naposledy. 

Pavla Latinová M., 
Jednatelka MS Šaranov Nivnice  

70. výročí založení MS ŠARANOV
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Touto cestou děkujeme my, senioři, vedení 
obecního úřadu, jmenovitě panu starostovi 
M. Vykydalovi a  paní místostarostce M. Ko-
mánkové za velmi příjemně prožité sobotní 
odpoledne 19. listopadu v naší Besedě.
Hovořil jsem z mnoha přítomnými před i po 
tomto setkání. Byli plni očekávání „co nám 
letos obec připravila?“  O to větší byla radost, 
když se na pódiu objevili Dolněmčané, náro-
dopisný krúžek z vedlejší obce. Po úvodním 
slovu pana starosty začalo „tóčo“ dolněm-
čanského souboru, a protože zpívali povětši-
ně ty naše pěsničky, tak si s nimi notoval celý 
sál. Písničky střídaly tance sedlcké, dolněm-
čanské, nivnické, hlucké  - no paráda. Však 
kdyby bylo místo, určitě nejeden seniorský 
pár by si i zatancoval. Ale nebylo, tak se jen 
zpívalo a věru chvílemi bylo opravdu veselo, 
což dosvědčoval i obrovský potlesk. Bylo to 

Vedení obce nezapomíná na své seniory – poděkováníVedení obce nezapomíná na své seniory – poděkování

což dosvědčoval i obrovský potlesk. Bylo to 

k

opravdu pěkné odpoledne před začátkem 
letošního adventu, tedy doby zklidnění duší, 
ale také předvánočního shonu. Závěrečné 
poděkování pana starosty bylo na místě - 
krátké a výstižné. 
Děkujeme za dobrý nápad a také dobrou or-
ganizaci celé akce. Naprosté většině přítom-
ných se beseda v Besedě velmi zamlouvala 
a nebojím se napsat, velmi líbila. Poděkování 
patří také za milý dárek v podobě kalendáře 
na rok 2017, tentokrát netradiční s dobo-

vými fotografi emi nivnických krojů. Díky! 
Dovoluji si za nivnické seniory popřát vedení 
obce do dalších dnů, a zejména roku 2017, 
hodně zdraví a  sil při realizaci náročných 
úkolů, cílů, které si obecní úřad pro další ob-
dobí vytyčil a se kterými jsme se v nivnickém 
speciálu seznámili.

Za přítomné občany Karel Šik

Téma – NOVOROČNÍ STŮL
I v letošním roce byly ve SD Beseda 
vystaveny ukázky prostřených stolů, 
tentokrát na téma „novoroční stůl“. 
Návštěvníci si mohli prohlédnout 
celou desítku různě upravených sto-
lů – od nejjednodušších (opravdu 
občas stačí jen to, co máme doma 
a  trocha fantazie) až po opravdu 
slavnostní, kdy úprava stolu už za-
bere více plánování a času.
A kdo letos stoly naaranžoval?
Děkujeme Martině Fialové, Máji 
Kománkové, Marii Kománkové, 
Daně Lukešové, Stanislavě Mi-
chalcové, Štěpánce Popelkové, 
Marii Sobotkové a Martě Zále-
šákové, které se daného téma-
tu zhostily na výbornou. 
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Místní spolek chovatelů poštovních holubů
uspořádal  v červnu (26. 6. 2016) po doho-
dě s obecním úřadem závod holubů O po-
hár starosty. Závodu se zúčastnilo sedm 
chovatelů poštovních holubů s celkovým 
počtem 156 holubů. Trať ze vzdálenosti 
375 km z města Tachov urazil vítězný holub 
za čtyři hodiny, dvě minuty a šest sekund.
Pořadí holubů: 1. místo Velecký Stanislav 
2. místo Kafka Josef a 3. místo Klajn František
V neděli 20. listopadu ve Společenském 
domě Beseda pak proběhlo slavnostní vy-
hlášení vítězů a  první ročník výstavy poš-
tovních holubů. Starosta obce p. Miroslav 
Vykydal předal poháry a věcné dary. Při této 
příležitosti proběhlo i  vyhlášení mistrovství 
Nivnice s těmito výsledky:
1. Plessnerovi 2913 bodů
2. Velecký Stanislav 2456 bodů
3. Klajn František 1985 bodů 
4. Velecký Karel 1749 bodů
5. Kafka Josef 836 bodů
6. Mimochodek Štěpán 199 bodů
7. Jelének Daniel 

Dále proběhlo vyhlášení mistrovství mladých 
holubů:
1. Kafka Josef 934 bodů
2. Plessnenerovi 848 bodů
3. Velecký Stanislav 791 bodů
4. Velecký Karel 739  bodů
5. Klajn František 696 bodů
6. Mimochodek Štepán 30 bodů

FK

 
b 

v
ek
m 
y-

oš-
av 

éto 

FK

ch

dů
dů
dů
dů

ů
ů
K



w w w. n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 1414

FOTOREPORTÁŽ
Ženitba (28.9.)Ženitba (28.9.)

Boj o lípu (23. 10.)
Hurikánek – step 

Čaj o páté (13.10. a 10.11.) 
Čaj o páté (13.10. a 10.11.) 

Lucké pole (28.10) 

satirickou divadelní komedii od Nikolaje Vasilijeviče Go-

gola k nám přijeli zahrát ochotníci z Komně.

po roce jsme opět přivítali ve Společenském domě Be-
seda ochotníky z Nevojic, kteří nám zahráli „parodii“ na 
hru Lucerna.  S cloggingem jsme se po třech letech vrátily zpátky do Břeclavi na 

soutěž „O Zelený hrozének“, abychom zkusily, jestli v nás ještě něco je. 

Soutěž byla součástí tanečního víkendového soustředění. Byl to víkend 

plný stepování a tančení. Na sobotní soutěži jsme po velkém úsilí získa-

ly první místo! Odvezly jsme si jak nové zážitky, zkušenosti, tak i bolavé 

nohy, ale hlavně skvělý pocit z výhry.   
S+E+Z+M+K+M  

první čajík se nesl v duchu besedování a na druhý čaj se dostavil 
pan starosta, promítl návštěvníkům krátká videa o  Nivnici z  ptačí 
perspektivy. Nadšení bylo velké. Dále následovalo povídání o při-
pravovaných projektech.

 vzpomínkové setkání u příležitosti bitvy na Luckém poli a slavnostní odhalení 

památného kamene za přítomnosti představitelů obcí. (NN 4/2016, str. 28)  

s
gola k nám přijeli zahrát ochotníci z Komně.

ých projekte
Nivnici z  ptačí í bylo velké. Dále následovalo povídání o při-echech.

„parodii na a. 

nohy, ale 

wwwwwwwwwww wwwww w. n i v n i c e . c z

Drakiáda 28.10. představitelů obcí. (NN 4/2016, str. 28)  
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Adventní aranžování Adventní aranžování 
Jablonka v Nivnici
Jablonka v Nivnici

Rozsvícení vánočního stromu 25.11.
Rozsvícení vánočního stromu 25.11.

proběhlo ve čtvrtek 24.11. ve spo-

lečenské místnosti OÚ. Kdo přišel, 

mohl si pod zkušeným vedením Ing. 

Kočicové vyrobit netradiční advent-

ní svícen a načerpat spoustu nápadů 

na adventní dekorace.

při příležitosti prvního výročí od podepsání Dohody o vzájemné spolupráci obcí Jablon-

ka a Nivnice přijali pozvání naši slovenští přátelé na neděli 27. listopadu. Ve SD Beseda 

zhlédli vystoupení dětí a mládeže, nadšeni byli z ukázek aranžování novoročních stolů 

a po celou dobu našeho přátelského setkání nás provázela už předvánoční atmosféra, 

která byla ještě umocněna návštěvou adventního koncertu PS Svatopluk v kostele. Roz-

loučili jsme se u krásně nazdobeného vánočního stromu a popřáli našim přátelům pří-

jemné svátky vánoční a do nového roku hlavně pevné zdraví, abychom se mohli i nadále 

setkávat na obou stranách hranice.   
místostarostka obce

už tradiční rozsvícení se neslo v dobré a pohodové náladě. Nový 

světelný kabátek stromu, který příští rok oslaví 70. let, k tomu ur-

čitě taky napomohl. Ovšem neodpustím si poznámku, že v době 

nastávajícího adventu se chováme neomaleně – dětem se roz-

dávaly svítící náramky. Bohužel „hamounské“ děti měly náramků 

pět i víc, tím pádem nezbylo na ostatní, které místo radostného 

úsměvu odcházely smutné. MM 

Halloweenská párty 29.10.
HHHH

Světelný průvod na hřbitov  2.11. 

Světelný průvod na hřbitov  2.11. 

Vitajte u nás (6.11.)Vitajte u nás (6.11.)
další divadelní komedie, tentokrát v podání Ostrožsko – Lhot-
další divadelní komedie, tentokrát v podání Ostrožsko – Lhot-ského divadla.ského divadla.

na adventní deko

a ostatní, které mís

M
úsměvu odcházely smutné. MMM 

ách hranice.   

w w w. n i v n i c e . cccc zzzzzzzzz

e místostarostka obce
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Rozhovor s předsedkyní Nadace 
ThDr. Josefa Kachníka paní Gabrielou Mahdalovou 
Paní předsedkyně, objasněte čtenářům 

NN, jaká je vlastně náplň Nadačního fondu 

a jak se podílí na životě obce.

Ráda bych připomněla, jaká jsou hlavní poslá-
ní nadace. První úkol je obnova a údržba his-
torických pamětihodností obce Nivnice. Jako 
druhý velký úkol je osvěta osobnosti J.A. Ko-
menského a třetí úkol je zachování kulturních 
tradic v obci. Rada může rozhodnout o další 
dodatečné náplni a  podpoře i  jiných aktivit, 
které vzejdou z potřeb občanů. Veškeré naše 
konání směřuje k  naplnění těchto nemalých 
předsevzetí. Snažíme se  ve svém volném čase 
zachovávat dědictví předků a ukázat nastupu-
jícím generacím, z čeho vzešli. Vyplývá z toho 
přirozená úcta k trvalým hodnotám. J. A. Ko-
menský věřil, že vzdělanost a  vědění vede 
k pěkným mezilidským vztahům. Hodně jsem 
to zjednodušila, ale myslím, že tato jeho myš-
lenka je stále živá a nadčasová.

Jaká je spolupráce s obecním úřadem, kul-

turní komisí nebo školami v obci? 

Spolupráce s obecním úřadem je velmi dobrá. 
Obecní úřad je naším nejdůležitějším part-
nerem. Jistě jste si všimli, že se momentálně 
opravuje  Sedlcká chalupa. Projekt je realizo-
ván v  rámci památkové péče, ale vyskytly se 
úkoly, které zůstanou v režii obce. Památkový 
domek v Nivnici bude mít doslova a do písme-
ne nový kabát. Vnitřní uspořádání expozice 
budeme obnovovat na jaře a  v létě. Pomoci 
s  novou expozicí nám přijde některý s  reno-
movaných etnografů. Oslovila jsem tři a určitě 
nám pomohou odborně zaštítit naši pláno-
vanou expozici. Také bych chtěla poděkovat 
všem, kteří přišli na pomoc  při vyklizení cha-
lupy. Díky moc  
Spolupráce s  kulturní komisí je rovněž po-
hodová. Někdy není lehké najít volný časový 
prostor v Besedě, ale díky správci tohoto ob-
jektu vždy něco vymyslíme. A také díky obci 
a  kulturní komisi za krásný kalendář na další 
rok (2017), který je plný starých  fotografi í. Fo-
tografi e velmi ráda studuji, hlavně při šití no-
vých krojů.
Také velmi rádi spolupracujeme s knihovnou. 
Marta Zálešáková je akční knihovnice, která 
nikdy nezklame. Proběhla beseda s  čtenáři 
Malovaného kraje. Ve spolupráci s Petrem Slin-
tákem připravujeme další setkání. Marta také 
zajistila dvouhodinovou přednášku o  životě 
a díle J. A. Komenského na horní škole. Zpra-

covala ji knihovnice zlínské knihovny a přijela 
s ní za námi do Nivnice. Děti měly zpestřenou 
výuku.
V tomto roce jsme začali aktivně spolupraco-
vat s  muzeem J. A. K. v  Uherském Brodě. Fi-
nancujeme dětem naučně vzdělávací výlety. 
Před prázdninami jsme jeli s  dětmi z  mateř-
ské školky na výstavu Kašpárci z celého světa. 
Muzeum mělo připravený  program, včetně 
pohádky. V listopadu jsme navštívili muzeum 
s třetí, čtvrtou a pátou třídou. Děti se seznámi-
ly s životem J. A. Komenského, podívaly se na 
aktuální výstavu Svět mechanické hudby a se-
známily se s kroji Uherského Brodu a okolí. Vel-
ký dík patří panu Provodovskému, který pro 
děti  tento program speciálně připravil. Tento 
rok bychom chtěli navštívit brodské muzeum 
se všemi ročníky. V muzeu probíhá rekonstruk-
ce expozic, takže budeme pokračovat opět 
v  březnu. Budeme rádi, když získáme nové 
sponzory na tuto vzdělávací aktivitu. Dětem 
se v muzeu velmi líbilo a za sebe přiznávám, že 
i mně. Pokaždé objevím nějaký nový a zajíma-
vý  kousek naší historie.

Sedlckou chalupu, Nadační dům ThDr. J. 

Kachníka i  Pamětní síň J.A.K. máte ve své 

režii, jak často a kdo těmito místy provází?

Snažíme se mít tyto expozice otevřené vždy, 
když v  obci probíhá něco významného. Sa-
mozřejmě hody, jarmak a  také již druhým 
rokem Víkend otevřených památkových dom-
ků. Jinak se snažíme, aby děti v  rámci školní 

výuky navštívily tato místa. Loni jsme měli na 
chalupě i hodiny výtvarné výuky, ale letos se 
chalupa opravuje, tak se omlouváme. Příští rok 
bychom rádi v  těchto aktivitách pokračovali. 
V rámci pracovní výuky bychom třeba mohli 
s děvčaty vyšívat, vařit s dětmi nějaké tradiční 
jídlo, nápadů je moc. Průvodcovské činnosti se 
věnuje převážně I. Hladišová. Je vždy ochotná 
provést jakoukoli ohlášenou výpravu, kterých 
bývá každým rokem kolem dvaceti. A taky se 
nám na chalupě fotili novomanželé. Stačí se 
jen ohlásit a rádi vás provedeme. Momentálně 
až po zmíněných opravách.

Činnost spolku nutně potřebuje na své ak-

tivity peníze, jak vy se s touto situací vyrov-

náváte?

 Financování je bohužel vždy na prvním místě. 
Takže se snažíme oslovovat pokrokové a štědré 
dárce. Letos se nám podařilo získat peníze od 
nadace Synot, které jsou určené na kroje. Budu-
jeme půjčovnu krojů. Opravujeme starší kroje 
a pořizujeme postupně nové. Stále ještě řešíme 
uspořádání archivu a kroje třídíme. Můžete si je 
půjčit za mírný poplatek. Peníze takto získané 
půjdou zpět do údržby a výroby nových krojů. 
Seznam krojů připravíme a budeme občany in-
formovat. Ale to jsem trošku odbočila od téma-
tu. Pokud budete chtít  přispět na naše aktivity, 
budeme moc rádi. U  právnických osob sesta-
víme darovací smlouvu. Kontakt je Mahdalová 
Gabriela genovefa@email.cz. Uvítáme každý 
příspěvek.
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KURZ ARANŽOVÁNÍ
Kurz aranžování bude pokračovat i celý následující rok. Můžete se při-
hlásit na celý kurz nebo pouze na dané téma co Vás zajímá. Podrob-
nější informace k jednotlivým tématům (kurzovné, datum, potřeby 
do kurzů, místo kurzu aj.) budou zveřejněny na stránkách obce 
v průběhu měsíce ledna. Lektorka Ing. Olga Kočicová 
Chystaná témata na kurz ARANŽOVÁNÍ:
- PÉČE O POKOJOVÉ ROSTLINY, aranžování pokojových květin 

jako dárku … 
- KYTICE, kulaté, jednostranné, poschoďové
- SVATEBNÍ VAZBA, kytky, kytky pro rodinné příslušníky, korzář 
- ÚPRAVA SVATEBNÍ TABULE A MÍSTNOSTI
- JARNÍ ÚPRAVY INTERIÉRU A EXTERIÉRU
- ÚPRAVY ZAHRAD, struktura, textura, hra barev, dendrologie
- PÉČE O ZAHRADU, řezy, hnojení
- ÚPRAVA TRUHLÍKŮ, ÚPRAVA HROBŮ
- ARANŽOVÁNÍ NETRADIČNÍCH TVARŮ, úpravy na různou příležitost (slavobrány a jiné)
- SUŠENÉ VAZBY

e při-
rob-
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A jaký je výhled na rok 2017?

 Tak plán číslo jedna bude zprovoznit Sedlc-
kou chalupu pro veřejnost. Bude to velká 
práce a  bude vyžadovat maximální nasazení 
moje i ostatních členů a členek vlastivědného 
kroužku. V této souvislosti bychom rádi navá-
zali spolupráci se spolkem SPUNT. Již letos při 
jarmarku nám velmi ochotně pomohli a byla 
bych ráda, kdyby nám pomáhali i nadále. Opět 
již připravujeme další jarmak a třetí ročník bur-
zy krojů. Jsem moc ráda, že se akce zařadila 
mezi vydařené. Sjíždí se na ni lidé z blízkého 
i vzdálenějšího okolí jako za starých časů. At-
mosféra je již jiná než kdysi, ale nejde dvakrát 
vstoupit do stejné řeky. A jaký si „Jarmak“ udě-
láme, takový ho máme. Snažíme se nabídnout 
starou tradici v novém  provedení.

Občas se setkávám s otázkou,  v jakém slo-

žení vlastně Nadace ThDr. J. Kachníka pra-

cuje. Můžete tedy, prosím, „prozradit“ jeho 

složení?

Členové nadace jsou Ivana Hladišová, Mgr. 
Ludmila Fialová, RNDr. Marie Kozáková,  Tomáš 
Bobčík a my dva - Karel Šik a Gabriela Mahda-
lová. Každý má svůj díl práce na chodu nada-
ce a je mi potěšením spolupracovat  s těmito 
lidmi. Jelikož jsem služebně nejmladší, a neje-
nom služebně, vážím si podpory a ochoty po-
moci mi při nelehké plavbě ve vodách nezná-
mých. Dva roky se už rozhlížím a ještě dlouho 
budu. Odměnou je mi pochvala od členů na-
dace i občanů Nivnice. A to mě těší a zároveň 
motivuje k další práci.

A nějaké hezké slovo závěrem?

Protože se blíží konec roku, chtěla bych ještě 
moc poděkovat vlastivědnému kroužku za 

pomoc při údržbě krojů a úklidu chalupy. Le-
tos jsme měli dvě velmi úspěšné akce „Krojo-
vání“, kde jsme vázali šatku a věneček. Děkuji 
také všem, kteří přišli a budeme nadále pokra-
čovat i příští rok. Chtěli bychom ukázat žehlení 
a oblékání kroje. Tak se na Vás budeme těšit.
Deváté přikázání z  Komenského mravouč-
ného desatera může být předsevzetím do 
nového roku. Je trošku archaické, ale stojí za 
zamyšlení.
“Nezáviděj nikomu, přej všem,
 vděk se čiň komukoli můžeš 
a zalíbíš se všem dobrým lidem.“
Požehnané Vánoce a spokojený nový rok 2017 
přeje  G.M.  

Bylo to velmi příjemné setkání, jménem re-
dakční rady Nivnických novin děkuje za roz-
hovor

Karel Šik
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Vánoční prodejní výstava
První adventní neděli jsme opět uspořádali vánoční prodejní 
výstavu.  Součástí výstavy byly slavnostně nazdobené stoly ve 
foyer na téma „novoroční stůl“, žáci ze základní školy zde vystavili 
nádherné adventní věnce a zároveň se postarali i o výzdobu Be-
sedy – vystříhali a namalovali andělíčky a hvězdy. Členky ČZS se 
i tentokrát rozhodly vyzdobit vstup do Besedy, který zde bude 
naaranžován po dobu adventu.  Ale zahanbit se nedali ani vysta-
vovatelé jejich nádherné ruční práce teď již jistě zdobí nejednu 
domácnost. Měli jste možnost obdivovat nebo zakoupit palič-
kovanou krajku, ručně namalované ozdoby, korálkové ozdoby 
snad všech barev, originální šperky, polštářky, dečky, úžasné 
stromečky pletené z papíru, dekorace, okouzlující dárky z ruční-
ků, voňavé perníkové chaloupky, „hrkávky“, svícny a nádherně 
nazdobené perníčky, dřevěné vyřezávané hračky, nechybělo 
království sýrů, království zdravé výživy a  přírodní kosmetiky. 
A neměla bych zapomenout na burzu knih z knihovny a malo-
vání na obličej.  Výčet opravdu velký a určitě není celý .
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A k tomu všemu nám slavnostní odpoledne 
zpestřily děti ze zájmových kroužků. První 
jsme přivítali dětský folklorní soubor HOLÚ-
BEK při katolické ZŠ UB, následoval country 
Hurikánek, který nejen tancoval, ale připravil 
si i  vtipnou pohádku „O Popoluške“. Taneční 
skupina Glitters vystoupila se svou skladbou 
„Loupež“ a program zakončily malé stepařky 
z DDM UB a velké  stepařky „seniorky“  z Hu-
rikánku. Bylo se na co dívat, všichni předvedli 
moc pěkná vystoupení.
Děkuji všem co se na přípravě tohoto krásné-
ho dne podíleli – aranžérkám, vystupujícím, 
vystavovatelům i návštěvníkům. Děkuji, že jste 
přišli strávit adventní neděli do Besedy 

MM
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Požehnané svátky vánoční, hodně zdraví, lásky, rodinné pohody
a Boží požehnání v roce 2017 přeje všem občanům Jednota OREL Nivnice.

Počasí u nás v září 

Počasí u nás v říjnu

Tak teplé září jako to letošní jsme po dobu mého 
měření ještě neměli. Průměrná teplota měsíce 
byla 17 °C. A navíc letošní zářijový příděl deště 
byl malý (jen 21,9 mm) , ale nebyl nejmenší. 
V mých záznamech je tento letošní příděl pře-
konán dokonce čtyřikrát. Naopak, pamatujete 
si, že u nás v září 1998 spadlo 179 mm? Do toho-
to množství se to letošní vejde 8x.
„Svatý kříž k  podzimu blíž“ (14.9.)  „O sva-
tém Matouši, čepici po uši“ (21.9.)
I když celkový ráz počasí tomu neodpovídá, 
další pranostika nás upozorňuje, že vláda 
podzimu se blíží

„Pokrývají-li se strniska ještě v říjnu hojně ba-
bími léty jest to předzvěst dlouhého a pěkné-
ho podzimu.“ S tím strniskem je to slabší, když 
hned za kombajny jezdí „diskovač“, ale babího 
léta jsme měli skutečně dost. 
„Svatý Remígius zavádí mrazíky“ (1.10.)  u nás 
přišel letošní prvý podzimní mrazík mínus 2°C 
až 8. října. 
„S ozimním setím je třeba více pospíchat než 
s  jarním.“ Naši dědáčci předpokládali, že pod-
zimní setí musí skončit do sv. Havla. Takže do 16. 
října musí být ozimy zasety.
„V říjnu je Havla, nesej moc více sic sis užitku 
nekoupíš střevíce“ 
Jak to vypadalo u našich předků? Jsou ty pohro-
my sucha či deště jen současnou skutečností?

A Ld M Lt T Tn

21,9 17 16 1 3 1 10

A Ld M Lt T Tn

69 9 7 13 2 1

„V září slunce ještě hodně svítí, ale kabát už 
připravený musíš míti“
Trochu předběhnu – měsíc listopad je letos 
nějak pomýlený, okrasné stromy na ul. Ko-
menského jsou bez listí už od srpna a  totéž 
platí o  trnkách a  duranciích na zahrádkách. 
Ale jabloně a hrušky ještě koncem měsíce září 
stojí bez spadeného lístečku.
„Přiletí-li straka brzo na podzim ke vsi, bude 
záhy sněžit.“ Letos jich u  nás bylo skutečně 
dost, tak se máme na co těšit.

Vše o počasí vyčtete z tabulky.
dle pramenu FB

- „V roce1118 nemohli rolníci pro ustavičné 
deště nejenom ozimy zasíti, ale nestačili ani 
sklidit všechno obilí z polí.“

- „Roku 1251 nebylo možno provádět výsev 
ozimů až do svátku sv. Havla pro dlouhotrva-
jící sucha.“

- „Roku 1253 byl výsev ozimů opět znemožněn 
častými dešti.“

- „V roce 1839 se velkou překážkou setí stala 
sucha panující od počátku srpna, která trvala 
až do 3. října, kdy po tomto dlouhotrvajícím 
suchu napadlo hned neobyčejné množství 
sněhu.“

To je několik zpráv z dobových kronik
Vše o počasí vyčtete z tabulky.

dle pramenu FB

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru 
v 7:00, 14:00 a  21:00h. Večerní po-
zorování se bere do součtu dvakrát 
a výsledek se dělí čtyřmi). Průměrná 
měsíční teplota se počítá s  průměr-
ných teplot jednotlivých dnů. Prů-
měrná roční teplota se počítá z prů-
měrných teplot jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc

Josef Václav Sládek – Zima

Už to žluté listí opadává, 
od jíní jsou luka šedivá, 

už nám vlaštovička sbohem dává, 
od hor dýchá zima mrazivá.

Obilí se mlátí ve stodole, 
jablka snesena pod střechu, 
brzo sníh pokryje sad i pole, 
luh i les se chystá k oddechu.

Veselé však budou naše chatky, 
až se kolem sněhu navane, 
u kamen zavrčí kolovrátky, 

zabílí se peří nadrané.
Usmívat se bude hospodyně, 
s pece budou zpívat jablíčka, 
dětem o Karkulce, Meluzíně 
vypravovat bude babička.

Otevrou se dvéře, s košatinou 
Mikuláš přinese ovoce, 

potom přijde Lucka s hrachovinou, 
a co mžik tu budou Vánoce.

Sbohem tedy, 
vlaštovičko milá! 

Než ty zlaté svoje pohádky, 
dopoví nám tady zima bílá, 
ty přiletíš s jarem na zpátky.
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NIVNICKÁ KOPANÁ
Kapitola padesátá sedmá – současnost

Jaro 2016

I. B tř. sk. „c“
Mnoho změn není, přišel St. Josefík z ČSK Uh. Brod.
Přípravné zápasy: 
Nivnice – Jarošov 4:0, branky Velecký, L. Ligas, Slováček, P. Ligas
Bánov – Nivnice 0:8, branky Májek 2x, Lukeš 2x, Máčalík, Ryšávka, Velecký
Nivnice – Horná Poruba 2:1, branky Velecký, vlastní
Nivnice – Bojkovice 3:2, branky Máčalík Jan 2, Ryšávka
Nivnice – Nezdenice 4:1, branky Velecký 2, Kostelník 2
Újezdec – Nivnice 0:4, branky Ligas P., Ligas L., Májek, Máčalík
Velká nad Veličkou – Nivnice 1:2, branky Ligas L., Kašpárek
Nivnice – Slavičín „B“ 3:1, Májek 2, Máčalík J.

Do mužstva přichází brankář Jiří Pochylý z ČSK Uh. Brod, takže se dá říct, 
že po dlouhé době máme dva vyrovnané brankáře na kr. soutěž. Jarní 
odvety mohou začít.
Nivnice - Buchlovice 3:0, branky Velecký, Slezáček, Kostelník. Sestava 
byla oslabena absencí Lukeše a Májka.
Slovácké – Nivnice 3:1, branka Josefík. Bez Lukeše a Ligase L. Nastoupili 
hosté v SADECH, aby oplatili porážku soupeři z domácího hřiště. Nestalo 
se, domácí zaslouženě zvítězili.
Nivnice – Ořechov 4:0, branky Velecký 3, Máčalík Jan. Nastoupil Ligas L. 
Májek a P. Lukeš ne zcela zdráv
Další dva zápasy hrajeme venku. Daří se nám a získáváme 5 bodů.
O. N. Ves – Nivnice 1:3, branky Máčalík, Velecký, Josefík
Staré Město – Nivnice 1:2, branka Pochylý
Nivnice – Jalubí 5:1, branky Velecký 2, Josefík, Máčalík a vlastní
Morkovice „b“ – Nivnice 1:3, branky Josefík 2, Ligas L.
Nivnice – Nedakonice 1:0, branky Ligas L.
Koryčany – Nivnice 3:2, branky Velecký, Slezáček
Nivnice – Kunovice 2:1, branky vlastní, Kostelník
Zlechov – Nivnice 2:8, branky Josefík 2, Májek 2, Ligas P., Kostelník, Ve-
lecký, Slezáček. Osm branek na hřišti ve Zlechově bylo velkým překvape-
ním. V tabulce sousedé na špici tabulky a k tomu Zlechov skoro vždy nad 
Nivnicí zvítězil. Brankostroj pokračuje v Nivnici, padlo dalších 11 branek.
Nivnice – Zborovice 4:7, branky Máčalík 3, Velecký, Kostelník, Hladiš P., 
Josefík

Tabulka I „b“ sk. „C“
1. Koryčany 19 85:24 65
2. Slovácko „C“ 18 51:32 59
3. Nivnice 17 68:31 57
4. Zlechov 10 49:39 41
5. Kunovice 12 66:40 40
6. St. Město 9 57:60 37
7. Morkovice B 10 48:58 35
8. Buchlovice 9 50:50 35
9. Prakšice 10 44:61 32
10. Zborovice 9 52:68 32
11. Nedakonice 10 49:51 31
12. O. N. Ves 7 39:77 29
13. Ořechov 8 29:59 28
14. Jalubí 4 32:69 25

Skončila mistrovská sezóna I. b třídy, fotbalisté Nivnice obsadili 3. místo. 
Vynikali nejlepší obranou, druhý nejlepší útok. Za zmínku stojí dosti po-
ztrácených bodů na domácím hřišti.
Střelci: Máčalík Jan 14 br., Velecký Vl. 12, Májek Fr. 6, Josefík St. 9, Slezáček 
5, Kostelník 5, Ligas Li. 5, Ligas P. 4, Lukeš P. 3, Michalec, Borýsek, Stojaspal, 
Smítal, Holboj, Ryšávka, Pochylý, Hladiš 1 branka. Mužstvo se opíralo 
o starší hráče bří Ligasů, Lukeše, oporou byl V. Velecký, Hladiš F. v brance. 
Mladší kluci měli střídavé výkony (Máčalík J., Májek i ostatní mladíci.)
Co dál v Nivnici?
Osa mužstva zůstává, v podzimní části ještě slíbili pokračovat P. Ligas, P. 
Lukeš (ten však vypomůže v zápasech doma a v zápasech v derby, kvůli 
pracovnímu zaneprázdnění), i záložník V. Velecký (na přestup nepomýšlí). 
Určitě mrzí nezapojení mladých hráčů z dorostu do mužstva dospělých. 
Může se taky stát, že po odchodu starších hráčů nebude mít kdo hrát.  
Pochylý pokukuje po Újezdci, skončil i nadějný brankař Fil. Hladiš. Zůstá-
vá Josefík, Kostelník, v jednání je přestup P. Mendla (Slavičín, Bojkovice) 
a Vojtka J. (Březová)

Nabízejí postup do vyšší soutěže!

Po postupu Koryčan z prvního místa, odřeknutí postupu „Slovácka“ z mís-
ta druhého, kývlo na nabídku „vedení“ Nivnice. Kdo byl pro a kdo proti 
se již nebudeme zajímat. Spíš si řekněme co tato soutěž obnáší. Kvalitní 
kádr fotbalistů, stoprocentní docházka na trénink, docházka na příprav-
né zápasy a zápasy mistrovské. Doplnění (správné) mladými hráči, pokud 
nějací jsou.  Před dvěma lety jsme tuto kvalitní soutěž právem vybojovali 
postupem z I. B. třídy. Prvním rokem jsme se zachraňovali, druhým jsme 
sestoupili. Nebyl dostatek hráčů, scházela kvalita. Na tuto soutěž se musíš 
lépe připravit po všech stránkách. Nivnice se vrací do I. A. třídy sk. „b“
Okr. noviny píší: „Nivnice plánuje posily, trenér posily tají, těšíme se na 
derby s okolními mužstvy (D. Němčí, Vlčnov, Újezdec atd.)“ 
No a na tyto oddíly musíme být připraveni. A jsme?
Uvedu příklad: Již s mistrovským utkáním Nivnice – Kvasice v I. A třídě 
v VII. kole, kdy jsme je hostili doma. V minulých našich střetnutích jsme 
se dělili společně o body. My jsme pak sestoupili a oni se taky v tabul-
ce sunuli níž a níž. Určitě si funkcionáři Kvasic po sezoně při společném 
hodnocení řekli, že s tím musí něco dělat nebo jdou dolů. No a  v VII. kole 
skoro úplně nové mužstvo! Na půl se to dá říct, využili jen přestupů (dle 
nového nařízení). Honili nás po hřišti celých devadesát minut, výsledek 
0:4 a ještě tolik šancí zahodili, nebo je vychytal náš brankař, jediná (velmi 
dobrá) posila v našem týmu. A pozor! Na lavici náhradníků sedělo 8 hráčů 
hostujícího mužstva. Upozorňuji, že to není kritika, ale skutečnost v roz-
dílu kvality mužstev – Nivnice a Kvasice. 

Příprava na podzim 2016 I. a tř. sk. „C“

Přípravné zápasy: 
Nivnice – Velká nad Veličkou 1:0, branka Ryšávka Filip. V prvním pří-
pravném zápase jsme nastoupili bez Hladišů, Ligase L., Josefíka, Májka 
i některé dorostence. Vidíte, první přípravný a již 5 hráčů chybí.
Nivnice – Dolní Němčí 3:3, branky Lukeš 2x, Josefík
Prakšice – Nivnice 2:3, branky Velecký, Josefík, Vojtek
Nivnice – Havřice 4:0, branky Vojtek, Lukeš, Ligas P., Velecký
Střelci v přípravných zápasech: Lukeš 3, Velecký, Vojtek, Josefík 2 , Ryšáv-
ka a P. Ligas

Fr. LukešFr. Lukeš
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Povídání o Spolku pro uchování 
nivnických tradic – SPUNT
Paní Pražanová, můžete čtenářům Nivnic-

kých novin říct něco k historii spolku?

Spolek SPUN vznikl v létě roku 2011 a na hody 
téhož roku jsme pořádali naši první akci a to 
Hodovou krojovou zábavu u  příležitosti 750. 
výročí od první písemné zmínky o naší obci. 
Byli jsme velmi mile překvapeni, kolik krojů 
ze všech stran naší republiky se sešlo. Byla to 
pěkná a zajímavá podívaná!

Sám vím, že pořízení a  údržba kroje není 

zrovna laciná záležitost. Jak řešíte fi nanco-

vání činnosti spolku?

Kroje jsme většinou podědili po „těch straších“ 
z našich rodin. Ale jsou i členové spolku, kteří si 
kroje nechali ušít úplně nové a to už není nej-
lacinější záležitost. Nákup, ušití i údržbu krojů 
a bot si platíme sami, žádné sponzory ani do-
tace neužíváme. Jen chceme vysvětlit, že ne-
jsme folklorní spolek, ale společenství lidí – ka-
marádů, kteří se rádi čas od času oblečou do 
krojů a jdou si zatancovat a pozvou k tomu 
i další zájemce.

Nepochybně je to jistě „srdcová záleži-

tost“, což chápu. Měli na vaši výchovu 

k  folkloru, vztahu ke krojům a  zvykům 

větší vliv vaši rodiče, okolí či škola?

Hlavní vliv na nás má naše postupné dospívá-
ní a pomalé stárnutí….

A jaké plány do budoucna má SPUNT?

Plány do budoucnosti máme velmi jednodu-
ché – udržet nějaké nivnické tradice. Určitě 
budeme pokračovat v  pořádání Maškarního 
veselí, který si velmi užíváme spolu s maska-
mi, které bývají velmi originální a  často jsou 
tak rafi nované, že ani netušíme, kdo se za nimi 
skrývá. Muži si zase nenechají ujít velikonoční 
obchůzku v kroji i kdyby napadlo po kolena 
sněhu! Pokud bude zájem, rádi se pustíme 
i do další Hodové krojové zábavy.

Bylo to milé setkání. Jsem Vám za redakci 

Nivnických novin vděčný, že jste si našla 

čas na náš krátký rozhovor. Prosím, chce-

te na závěr vzkázat něco našim čtená-

řům?

Zapátrejte ve vašich rodinách a  okolí po ně-
jaké zapomenuté tradici či zvyku a  zkuste ji 

obnovit. Možná budete překvapeni, jak vás to 
bude bavit!  A jelikož se blíží vánoční doba, tak 
všem čtenářům NN přejeme veselé Vánoce! A 
nebuďte smutní, že jste o rok starší, ale buďte 
šťastní, že jste se nového roku dožili!

Za rozhovor děkuje Karel Šik
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Za rozhovor děkuje Karel Šik
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Před více jak půlstoletím
III. pokračování – Vzpomínky klukovského mládí

Dopovězme výsledky ligy závěrečným kolem, to už bylo 
téměř o prázdninách 1962. Týmy Slovanu čestně dohrá-
ly soutěž, když na sebe narazily právě v V. kole. Hrálo se 
za slunečné idyly léta, na krásně posečené louce – hři-
šti, poblíž kaple Trojice / pro přiblížení: směrem k Uh. 
Brodu. Už nás ani nezaháněli strýc Polášek, který si lou-
ku pronajímali, velký nepřítel našeho fotbalového zájmu 
v  areálu Čupů. V poklidném tempu Slovan A nedal 
šanci svému béčku a  vyhrál 5:1. Za první mužstvo 
dostal šanci technický Vojta Výmola / budoucí pro-
fík za Horní Němčí a Slavkov! Za áčko se o góly po-
dělili všichni útočníci, ale penaltu proměnil i brankář 
Frantík Máčalík, když jinak penalty kopali J. Slezák a St. 
Lukáš. Jediný gól zálohy Slovanu dal stále se lepšící Staňa 
Velecký / Velež, dobré výkony odvedli i snaživí Fr. Plessner 
a  omilostněný J. Mudrák, jemuž po věznění ve Slezákově 
prasečím chlívku bylo odpuštěno jeho přeběhlictví mezi 
naším klubem a momentálně stagnující Duklou Čupy. Bohu-
žel nutno konstatovat, že TJ Podohradí bylo zcela v rozvalu, 
neboť došlo k revoltě Záhumňanů, kteří vytvořili svůj sa-
mostatný tým a ještě v létě s námi sehráli přátelský zápas 
/ viz dále. Proto nezbylo, než zapsat kontumaci zmíněné 
TJ proti SK Žabímu rynku B. Ty prázdniny byly pro mnohé 
z nás skutečně poslední – vždyť základní škola už byla defi ni-
tivně za námi. Proto jsme my ze Slovanu, díky organizačním 
povinnostem dvojice Čech–Lukáš vůbec dopočítali tabulku 
ligy, což bylo samozřejmě platným výsledkem i  pro ostatní 
týmy. Skutečností bylo, že vítězem se stalo áčko Žabího rynku 
s 10 body z 5 zápasů, před Tatranem Zámostí s 8 body. 

Slovan A byl na 3. místě se 6 body, když 2krát podlehl lepším 
celkům. Naše béčko Slovanu si zasloužilo 4. místo, to za ví-
tězství nad zálohou Žabáků a remízou s Podohradím už v I. kole. 
Zmíněná záloha SK byla předposlední a kdosi musí býti na konci, 
což postihlo TJ Podohradí. Odvety se už neodehrály a chybou byly 
mnohé kontumace pro nedisciplinovanost posledních týmů z ta-
bulky. Soutěž byla také ochuzena neúčastí Dukly Čupy, kdy bra-
tři Výmolové byli skutečnou fotbalovou třídou, ba tenkrát byl asi 
lepší Staňa oproti Karotkovi! My jsme mohli být vcelku spokojeni 
pod výbušným kapitánem Jožinem Slezákem / Kordou, statečným 
obráncem Jožkou Stojaspalem, s už vzpomenutými nastupujícími 
nadějemi bratry Výmoly/Papúšky, St. Veleckým ad. Každého třeba 
hodnotit podle jeho zásluh a výkonu. I když to nebylo rozhodnuto 
ani direktoriem soutěže, my ve Slovanu, co jsme byli objektivní-
mi pozorovateli, jsme mohli svědomitě konstatovat, že nejlepším 
z  brankařů byl Fanuš Máčalík, který podržel Uličany od větších 
proher. Nejlepším z  obránců byl vyhodnocen kapitán Zámostí K. 
Smetana / Sáda. Za nejlepšího útočníka byl nesporně považován 
Toneček Čupák, kapitán Žabáků. Tolik ke zhodnocení klukovské ligy 
na jaře r. 1962. 

Vybavují se mi i dvě utkání v přátelském tónu, a to s týmy, které ligu 
nehrály. O těchto vzpomínaných prázdninách /léto 1962/ se usku-
tečnilo opět za Kameníkovým humnem utkání se Záhumňany. Je-

jich sestava zněla: K. Smetana / Zajíček v brance, obrana J. Br-
šlica / Eman a K. Výmola / pozdější četník, útok – J. Kaňa, 
K.  Chmelický a  Př. Herberk. Slovan už v  improvizované 
sestavě rozbil soupeře 10:3, když našim kanonýrem byl 
hlavně J. Slezák / Sir! V jakýsi deštivý podvečer si s námi 

vyjednali zápas i Hoštáčané a zápas se pak uskutečnil po 
pravé straně kaple na Čupech. Za Slovan většinou nastou-

pili fotbalisté z  béčka, ale i  stálice – robustní Máčalík v  brance 
a tradiční stálice – Plessner, Slezák a Lukáš / Kovboj. Tým soupeře: 
J. Bartoš / Bača v brance, často hájící barvy Zámostí, obránci byli 

– J. Bršlica / Šute a J. Smetana / pozdější lesmistr, a útok – K. Br-
šlica / bratr Šuteho, Fr. Havelčík a K. Kapsa., možná další 

střídali. I toto utkání jsme vyhráli rozdílem třídy, když 
jsme jim nasázeli celou desítku – 10:1! Náš úhlavní 
soupeř Dukla Čupy s námi sehrál i další mnohé zá-
pasy ve zmíněném létě / uváděli jsme je v první čás-
ti vyprávění – celkem 70 zápasů a  tyto patřily také 

k nim. Jakýsi ofi ciální poslední zápas mezi Slovanem 
a Duklou se odehrál v poslední sobotu října t. r. Opět to 

bylo nejlepší z hřišť na Čupech, když nastoupili i ti, kteří byli už 
čerstvě v učení: za Duklu – K. Skyba / Rya, St. Hladiš / pozdější 
číšník, St. Výmola, Ant. Marek; za Slovan – Fr. Máčalík, J. Sto-

jaspal, St. Lukáš. Zápas se překvapivě nedohrál a za výsle-
dek se vzala remíza, když za Slovan skórovali Slezák, ale 
i rychlý Lukáš. Ani to však nebyl úplný konec fotbalové 
rivality na Čupech a v létě 1963 se odehrál přátelský zá-
pas obou klubů, ale bohužel není znám výsledek, prostě 

všichni už zapomněli… Překvapením bylo, že pro celkové 
obveselení opět zasahovali – až útočně – strýc Polášek. Ještě 

doplním k naší klukovské lize: je třeba znovu říct, že byla skuteč-
ně oslabena neúčastí Čupanů, a také bylo chybou, že Závoďané 

si nesestavili svůj tým, kde by se hlavně prosadili bratři Karlíkové 
– Josef a Laďa, skvělí sprinteři. 

Na závěr už jen tolik: byl jsem dotazován, jestli si tak dobře všechno 
pamatuji, když o tom až přesvědčivě píši. Jistě, že většina je psána 
reportážním popisem, ale lze připustit, že něco je dílem představi-
vosti autora. To neznamená, že je to na úkor pravdy! Vždyť jsme měli 
svou kroniku, kde jsme vše poctivě zapisovali, ale tato zahynula… 
K některým záležitostem bych se rád vrátil v doplňujících poznám-
kách, kde budou i 4 fotografi e z těch dávných nenávratných časů.

Přehledná tabulka klukovské ligy / březen–červen 1962

[oprava z II. pokrač.: v textu má správně být „K. Smetana / Zajíček“ 
místo „K. Bršlica / Zajíček“]

I. kolo

výsledky: SK Žabí rynk A – Slovan Ulička A 4:2, TJ Podohradí – Slo-
van Ulička B 3:3, SK Žabí rynk B – Tatran Zámostí 2:7
tabulka:
1. Tatran 7:2 / 2 body 3.–4. Slovan B 3:3 / 1 b.
2. SK Žabí rynk A 4:2 / 2 b. 5. Slovan A 2:4 / 0 b.
3.–4. TJ Podohradí 3:3 / 1 b. 6. SK Žabí rynk B 2:7 / 0 b.
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II. kolo

výsledky: Slovan Ulička A – TJ Podohradí 5:1, Tatran Zámostí – Slo-
van B 22:5, SK Žabí rynk A – SK Žabí rynk B 3:0 / ?
tabulka:
1. Tatran 29:7 / 4 b. 4. TJ Podohradí 4:8 / 1 b.
2. SK Žabí rynk A 7:2 / 4 b. 5. Slovan B 8:25 / 1 b.
3. Slovan A 7:5 / 2 b. 6. SK Žabí rynk B 2:10 / 0 b.

III. kolo

výsledky: Tatran – Podohradí 3:0 / kontumačně, SK Žabí rynk A – 
Slovan B 3:0 / kontumačně, SK Žabí rynk B – Slovan A 0:3 / kontu-
mačně
tabulka:
1. Tatran 32:7 / 6 b. 4. TJ Podohradí 4:11 / 1 b.
2. SK Žabí rynk A 10:2 / 6 b. 5. Slovan B 8:28 / 1 b.
3. Slovan A 10:5 / 4 b. 6. SK Žabí rynk B 2:13 / 0 b.

IV. kolo

výsledky: Tatran – Slovan A 5:2, Podohradí – SK Žabí rynk A 2:9, Žabí 
rynk B – Slovan B 3:5!
tabulka:
1. Tatran 37:9 / 8 b. 4. Slovan B 13:31 / 3 b.
2. SK Žabí rynk A 19:4 / 8 b. 5. TJ Podohradí 6:20 / 1 b.
3. Slovan A 12:10 / 4 b. 6. SK Žabí rynk B 5:18 / 0 b.

V. kolo

výsledky: Slovan A – Slovan B 5:1, SK Žabí rynk A – Tatran 5:3, Podo-
hradí – Žabí rynk B 0:3 / kontumačně
defi nitivní tabulka:
1. Žabí rynk A 24:7 / 10 b. 4. Slovan B 14:36 / 3 b.
2. Tatran 40:14 / 8 b. 5. Žabí rynk B 8:18 / 2 b.
3. Slovan A 17:11 / 6 b. 6. Podohradí 6:23 / 1 b.

St. L.

HISTORIE NIVNICKÉ KOPANÉ 2 
Zpátky ke zrodu 4

Horké a suché je léto 1947. A všechno (i ne-
fotbalové) dění směřuje ke změnám, které 
naši otcové v nejlepších letech považovali 
za jedině správné, i když se časem ukázalo, 
že to mohlo být zcela jinak....
Z fotbalových pamětí nám z  tohoto ob-
dobí moc nezůstalo, takže se té politice 
sportovní chcete-li, musím v  pár řádcích 
věnovat. Citováním, jak to bylo provedeno 
– 27. června 1948. Vstoupili jsme do ná-
sledujících let pod novým pojmenováním 
SOKOL NIVNICE. „Jako důsledek vítězství 

pracujícího lidu v únoru 1948. Staré pře-

kážky padly, byl nastoupen ten správný 

kurs ke sjednocení čs. tělovýchovy. Vo-

laly po něm už celé generace nivnických 

sportovců.“ konec citátu...
VALNÁ HROMADA – 6. 3. 1949
Frant. Májek, předseda Jos. Soukeník, 

pokladník Ant. Kopecký, hospodář
Frant. Kunčík, trenér mužstva.
Náročný cíl v  podobě postupu se splnit 
nepodařilo, Nedachlebice byly šťastnější. 
Mužstvo už postupně doznávalo určitých 
změn, i když se stále někdo vracel do sesta-
vy, jak to bývalo vždy. Z informací ze začát-
ku 50. let je známo...
Ze starších hráčů, co drželi „válečnou úro-
veň“, pokračovali Bršlica, Kunčík, Mahdal, 
Slinták a Ant. Výmola. A nastupující gene-
race Jos. Májek, bratři Laksarovi, Frant. Tr-
tek (děkan), Tom. Májek, Zd. Lapčík a další. 
Koncem roku 1952 dochází už k docela vý-

raznému omlazení mužstva. S doplněním 
je krátkodobý problém, nicméně doros-
tenci Jos. Bršlica, Jan Bršlica, Frant. Slinták 
(feruška), Petrůj, Slezák potvrzují svými 
výkony, že úroveň prvního mužstva nijak 
neutrpí. To také potvrdí konečné umístění 
na jaře 1953. Slibné 4. místo a 16 bodů. Jak 
časem přicházely úspěchy, stále více divá-
ků bylo zvědavých. Na utkání s Hranicemi 
jich přišlo neuvěřitelných 1 120 platících!!!
Starosta místního Sokola Frant. Plhoň, 

jednatel oddílu Jos. Bradáč, nakonec 

žáci 1956žáci 1956

František BartošFrantišek Bartoš
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hlavní protagonista Jos. Mahdal (švach) 

v čele kopané - začala éra systematické 

práce. Měla přinést ovoce v  dalších le-

tech. Nebudou fotbalově klidné, jak se 

přesvědčíme v dalším pokračování... 

1953- Těžká doba, ani se to jinak nazvat 
nedá....
A nešťastná reorganizace soutěží. Nás se 
týkaly především změny v Uh. Brodě.
Ke stávajícímu Sokol Zbrojovka (později 
Spartak) se přidává nově vzniklý Slovstroj 
Uh. Brod. A pro nás je to složitá situace, 
neboť od nás odcházejí nejen funkcionáři, 
ale i  hráči - zaměstnanci podniku. Jeden 
příklad tohoto nesmyslu hovoří za vše. 
František Bartoš- (34/91) - na Hoštákoch 
nechtěl od nás přestoupit, proto musel 
odejít ze zaměstnání... I nivničtí dorostenci 
mnohdy nastupovali v  těchto mužstvech 
proti sobě. Byli totiž jako učni prakticky 
již zaměstnanci v  obou podnicích. Teh-
dejší systém přestupy nedovolil. Nicméně 
samotné oddíly se s tím časem vyrovnaly. 
A to platilo nejen o našem. Někdejší Uher-
skobrodsko nezájmem o kopanou netrpě-
lo. I tabulky z tohoto období jsou toho do-
kladem. Že se oddíly mezi sebou dokázaly 
dohodnout a zvládly i soutěž, považuji za 
malý zázrak...
Kolem let 1954-1958 se toho mnoho ne-
dovíme. Možná se vytratil zájem, možná se 
toho zase tak moc nestalo. Zákonitě kon-
čili s  kopanou ti „dost přes třicet,“ někteří 
už přešli na dráhu funkcionářů. Také se blí-
žila doba, kdy „na zámostí“ zazní poslední 
hvizd rozhodčího a  půjde se na dolní ko-
nec dědiny.
Pro doplnění hluchých míst snad poslou-
ží fotografi e, některé nové, jiné už k vidě-
ní byly. Brankářům se z  nějakých důvodů 
moc pozornosti nevěnuje, snad je to dáno 
jejich „dlouhověkostí fotbalovou.“ 
František Bartoš (34/87) si také v brance
svoje odchytal, nástupce nebo ještě spo-
luhráč Jos. Soukeníka - věkově si byli dost 
blízcí. Zažil obě hřiště... Robustní postavou, 
snad ještě prototyp s  podobným stylem 
jako jeho předchůdci. Všechno na škváře, 
tedy obandážovaný všemi možnými chrá-
niči. Tak si ho pamatuji, i o pár let později. 
To nás, dorostence, občas vezl družstevní 
V3S. S větrem o  závod – třeba do Tluma-
čova.
Jako by všichni, kdo dobře kopnou do 
míče, byli z  gruntu samorosty nebo hned 
hotovými (myslím fotbalovými) osobnost-
mi. Jistěže tomu tak není až na pár jedin-
ců, kteří to měli dáno. Někdo obětavý jim 
musel základy dát a pak být se svou prací 

spokojen nebo taky za pár let zaplakat nad 
jejich koncem. Ta druhá možnost byla čas-
tější. A protože se o těch trenérech - oběta-
vcích pramálo ví, je třeba o nich pár řádků 
uveřejnit. Na všechny se pochopitelně ne-
dostane, tak to bývá.
Antonín Lukeš byl mezi prvními, kteří prá-
ci s mládeží věnovali svůj čas. Ještě vlastně 
na horním hřišti. Nebál se vstoupit do to-
hoto zákonitě se měnícího koloběhu mla-
dých hráčů, neustálého hledání nejlepší 
sestavy a všech věcí s tím spojených. Už ze 
snímku jeho svěřenců (žáků, či spíše mlad-
ších dorostenců) z  roku 1956 vidíme, že 
prakticky jediný vydrží (a to hodně let) být 
platným hráčem i  v kategorii dospělých. 
I z toho vyplývá, jak těžkou úlohu měl tre-
nér v té době. Neměl možná ani představu 
o  budoucnosti svých svěřenců. Jen se je 
snažil motivovat k jejich fotbalovému růs- František Bartoš 1934 - 1987František Bartoš 1934 - 1987

dorost 1966dorost 1966
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tu. Bylo zřejmé, že tito hráči byli na správ-
ném místě, žel v  nevhodnou dobu. Jejich 
předchůdci byli jen o několik let starší, ale 
výkonostně někde jinde. Už byli zabydlení 
v  týmu, kterému se dařilo a  čekalo je ješ-
tě pár let aktivní činnosti. Kdo by čekal tak 
dlouho na svoji šanci.
Stanislav Karlík měl o  deset let pozdě-
ji přece jen lehčí úlohu. Hráči, kterých se 
ujal, přišli už do lepších podmínek hřiště 
na Podohradí a  také se k  trénování hlásili 
další jako Jos. Hladiš (didi) Jos. Sobotka. To 
už mělo jistou návaznost mládežnických 
kategorií. Také to přineslo svoje klady. Plná 
polovina dorostenců z fotografi e hned po 
vojně přešla mezi dospělé. Dobré tři roky 
se držela úroveň krajských tříd. Sám trenér 
jistě využil všech svých schopností, jen 
pracovní vytížení (mj. práce na fotbalové 
sekci) mu nedovolilo pokračovat. I tak za-
nechal kvalitní práci, jeho nástupci měli na 
co navazovat.

Není třeba uvádět nějaké tabulky, ony 
ani nejsou k dispozici. Oba odvedli ve své 
době kus práce. Jistě měli později dobrý 
pocit, že několik hráčů z  jejich „líhně“ se 
z  nivnického fotbalu nevytratilo. Cílem 
přece dodnes zůstává přitáhnout k fotbalu 
mládež. A přejme si, aby s novými (a snad 
i zlepšenými) podmínkami, které se pro ko-
panou chystají, se to dařilo i nadále.
Ještě jednou pamětní fotografi í se vrátí-
me do začátku 50. let. Dala by se posta-
vit jistě mnohem kvalitnější jedenáctka. 
Tato byla asi jednou z  mnoha z  těch let. 
A obměna měla teprve přijít...Ale jsou na 
ní pamětníci!! Petrůj, Výmola (sklenář), 
Janča, Slezák. Přidám i další dva, Bršlicu 

a Slintáka.
Hodně zdraví těmto jmenovaným, jistě od 
nás všech. A ostatním - aktivním hráčům, 
Vánocemi a Novým rokem ať zahájí ob-

dobí radosti a úspěchů...

přeje a zdraví Cyril Čech - (pokračování) 

Stanislav KarlíkStanislav Karlík

Josef SlintákJosef Slinták

Jan BršlicaJan Bršlica

František Zálešák 1933-2001František Zálešák 1933-2001

Antonín LukešAntonín LukešFrantišek PetrůjFrantišek Petrůj

Sokol Nivnice 1951Sokol Nivnice 1951



w w w. n i v n i c e . c z

2727 Prosinec Prosinec 66/2016/2016

Vinšujeme vám šťastné 

a veselé svátky vánoční, 

Krista Pána narození, 

zdraví, štěstí .....

zahrádkáři 
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Fotografi e do novin dodali: M. Vykydal, M. Fiala, J. Lukeš, J. Miškar, Š. Popelková, M. Kománková, K. Hladiš, K. Šik, J. Bartoňová, B. Vrágová, P. Kaisler,  archiv CHD 
a SPUNT

Úřední hodiny:

pondělí, středa 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00 12:30 – 14:00

Úřední hodiny – matrika a evidence obyvatel:

hlášení narození, úmrtí, sňatky, určení otcovství, druhopisy matričních dokladů + EO přihlášení k trvalému pobytu, ověřování listin 
a podpisů, výpisy z czechpointu

pondělí, středa 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00

Fakturační údaje:

OBEC NIVNICE, Sídliště 1000, 687 51 Nivnice

IČ 00291170, DIČ CZ00291170, Č. účtu. 1927721/0100 KB a.s. pobočka Uh. Brod

Kontakty na úřad:

starosta – Ing. Miroslav Vykydal starosta@ou.nivnice.cz 606 766 166

místostarostka – Ing. Marie Kománková mistostarosta@ou.nivnice.cz 606 766 167

podatelna – Ing. Anna Kapsová podatelna@ou.nivnice.cz 572 693 126

matrika a evidence obyvatel - Františka Borýsková f.boryskova@ou.nivnice.cz 572 693 276

pozemky, pokladna – Martina Fialová m.fi alova@ou.nivnice.cz 572 693 277

hlavní účetní – Alena Haluzová a.haluzova@ou.nivnice.cz 572 693 126

mzdová účetní – Radka Trtková r.trtkova@ou.nivnice.cz 572 693 126

správce hřbitova – Ivana Hladišová 728 429 247

správce Nivnické riviéry – František Kolacia  nivnicka-riviera@ic.cz 722 145 322

správce SD Beseda – Martina Moulisová beseda@ou.nivnice.cz 605 804 501

knihovna – Marta Zálešáková knihovna@ou.nivnice.cz 605 317 518

správce Sběrného dvora Hůrka - Josef Moštěk 602 274 449

vedoucí úseku údržby – Josef Sobotka 603 235 896

údržba, elektrikář – Milan Pochylý 605 829 220

údržba – Stanislav Lukeš 778 001 067


